
 
 הכנסת 

 ח"כ אלעזר שטרן  
 

 2024-004347סימוכין:
 י"ג בשבט תשפ"דירושלים,

 2024בינואר  23

 לכבוד 

 יואב גלנט, שר הביטחוןמר 

 

 מכובדי, 

 

 
 חניכי מכינות ושנת שירות  1400ל  מידיים צווי גיוס ת בקשה דחופה להקפא: הנדון

 

  שצה"ל נלחם במספר חזיתות כ  ו זבשעה    , ראשית אני מבקש לחזק את ידך כמי שאמון על מערכת הביטחון

 . חזק ואמץ. באופן מעורר הערכה

 

חניכי המכינות הקדם צבאיות ושנות השירות )ש"ש( מהווים את חוד החנית של בני הנוער בישראל. יעידו על  

כך נתוני היציאה לקצונה ולפיקוד, כמו גם שילובם במגוון תפקידים משמעותיים בליבת העשייה הביטחונית  

על כך כמובן יש להוסיף את תרומתם הרבה לחברה הישראלית כמתנדבים בכל נקודת קצה מול    של צה"ל.

 אוכלוסיות מוחלשות, בעיקר בתקופה זו של מציאות ביטחונית וחברתית מורכבת. 

 

דחיית  מלש"בים שקיבלו  1400לאחרונה נודע לי כי בשל מצוקת כוח אדם, בכוונת צה"ל לגייס באופן מיידי כ 

רובם המוחלט חניכי המכינות הקדם צבאיות ושנת השירות, ורק חלק קטן באופן יחסי הם   - שירות )דח"ש(

החלטה זו התקבלה בנקודת זמן שבה מרבית חניכי המכינות והש"ש טרם הספיקו    תלמידי ישיבות הסדר. 

בקהילה נמצאת  שלהם  לסיים כמחצית מתקופת הדח"ש המקובלת, ובשעה שהפעילות החינוכית וההתנדבות 

 בעיצומה. 

 

נציגי צה"ל  2024בינואר    22אתמול,   בהשתתפות  השירות,  ראשי המכינות ושנות  התקיים כנס חירום של   ,

בעוד    -  1.2.24כבר ב  הוציא את צווי הגיוס המדוברים  לומשהב"ט. במהלך הכנס מסרו נציגי צה"ל כי בכוונתם  

 מהיום !  כשבוע וחצי בלבד 

 

אין מחלוקת כי בשעה זו שמדינת ישראל נדרשת להתמודד מול איום ביטחוני רחב היקף, על כולנו לתת כתף.  

מתחת    ס להיכנואכן, בהתאם לערכים שמנחים את המסגרות הנ"ל, חניכי המכינות וש"ש יהיה הראשונים  

 .  ידרשואומנם  אם  , לאלונקה. כך תמיד היה וכך גם יהיה

 

מיידי ולא שוויוני, ישנן משמעיות ערכיות, תקציביות  יחד עם זאת להחלטה האמורה שצפויה להתבצע באופן  

יהיה בגדר הבחירה בפתרון הקל שנמצא מתחת   וארגוניות כבדות משקל. ההחלטה ללכת על הפתרון הנ"ל

 בהכרח הפתרון הנכון.   אין זהאך  ,לפנס



 

 

 

בראשה אני עומד, במטרה ללמוד    נוכח האמור לעיל בכוונתי לכנס דיון דחוף בוועדת המשנה לכוח אדם בצה"ל

 מאמץ המלחמתי. במבלי לפגוע   -את הבעיה ולנסות למצוא פתרונות שיהיה מקובלים על כלל הגורמים 

 

מאחר והצווים עומדים להיות מחולקים באופן מיידי, אני מבקש שתפעל מתוקף סמכותך להקפיא לעת עתה  

 במהלכו ננסה כאמור למצוא פתרונות חלופיים.  את ההחלטה האמורה, לפחות עד שנקיים את הדיון המדובר  

 

 

 

 

 

 בברכה,  
 

        

 

 

 ח"כ אלעזר שטרן 

 יו"ר ועדת המשנה לכוח אדם בצה"ל 

 

 

 

 

 

 

 העתקים: 

 ח"כ יולי אדלשטיין, יו"ר ועחו"ב 

 אלוף )במיל'( אייל זמיר, מנכ"ל משהב"ט 

 גב' דליה ינקו, ראש האגף הביטחוני חברתי במשהב"ט 

 הרמטכ"ל רא"ל הרצי הלוי, 

 אלוף יניב אשור, ראש אכ"א 

 מר אבישי ברמן, ראש מועצת המכינות 

 מר נפתלי דרעי, מזכ"ל תנועות הנוער  

 מר רון ויצנר, מנהל מחלקת שנת השירות בתנועה הקיבוצית 

 

 

 


